
PRVI IZVEŠTAJ IZ LIHTENŠTAJNA I NOVE SUDIJSKE ORGANIZACIJE 
 
 

 
Pre početka sezone, kao i kod nas, 

organizovan je seminar za sudije nacionalnog 
ranga.  

Da bih bila aktivan sudija ove sezone, 
naravno, bila sam u obavezi da prisustvujem kursu. 
Kurs je trajao dva dana u Magglingenu, poznatom 
sportskom kompleksu u Švajcarskoj. Organizovan je 
na nemačkom, francuskom i italijanskom jeziku, s 
obzirom na to da su to tri zvanična jezika 
Švajcarske. Kurs su predvodili i organizovali 
delegati-kontrolori kao i internacionalne sudije 
Švajcarske. Mada je od najveće koristi, moram 
priznati, bilo prisustvo gospodina Jana Reka. On je, 

zajedno sa ostalim članovima SSK (švajcarska sudijska komisija), pokušao da što bolje objasni 
komplikovane situacije koje se mogu desiti, kao i da prenese sve sitne ali korisne informacije koje CEV 
“želi da vidi” ne terenu i očekuje od sudije. Iako se u tom trenutku znanje mog nemačkog jezika 
svodilo na GUTEN TAG, DANKE i BITTE, bilo je neophodno, pa i korisno, biti tamo i upoznati nove 
kolege, nove delegate i ostale članove sudijske organizacije. 
 

Uoči početka sezone, dobila sam svoj USERNAME i PASS za pristup sajtu SWISS VOLLEY kao i 
novu sudijsku legitimaciju. Nekako pomalo očekivano, bila sam na listi nacionalnih sudija ali za rang 
NLB. NLB je ranga PRVE LIGE kod nas. NLB je podeljena na grupu ISTOK i grupu ZAPAD. 
 

Lihtenštajn je na istoku, tako da se zbog putnih troškova, kao i kod nas, vodi računa o tome 
da ja budem u istočnoj grupi. 

Organizacija sudjenja, delegiranje, isplata sudijskih taksi i sve ostalo, vrši se putem naloga na 
my volley delu, sajta swiss volley. 
 
 

 
 

U prvom delu sezone bila sam delegirana češće kao drugi sudija. Razumljivo, na svakoj 
utakmici sam imala kontrolora (što je neuobičajena pojava čak i na ovom nivou). Svi su, bez 
skromnosti, bili zadovoljni mojim radom kao i pristupom utakmici. Razlika u samom shvatanju pojma 
“odbojkaškog sudije” kod nas i ovde, u Švajcarskoj, je vrlo evidentna. 
 



Za mene je sve novo. I trebalo mi je vremena da se prilagodim svim razlikama u protokolu, 
pre i posle utakmice. Još uvek me zbunjuje to što ne razumem igrače (nemački sa švajcarskim 
dijalektom). Ali me svaki put raduje njihovo iskreno i vrlo otvoreno čudjenje, neočekivano dobrim 
sudjenjem. Na kraju utakmice svaki kompliment puno znači i potreban je pri kreiranju sopstvenog 
sudijskog imidža  
 

Osim NLB lige, u Lihtenštajnu sam aktivna u regionalnoj ligi. To je nešto kao naša 
medjuokružna liga (MOL Niša ). Organizaciju ovog nivoa takmičenja vodi posebno regionalno 
udruženje sudija. A funkcioniše, takodje, na principu online naloga. Tamo dobijamo sve potrebne 
informacije o utakmicama. 

 

 
Ja teritorijalno pripadam odbojkaškom klubu “Galina”, pa sam u obavezi da preuzmem neke 

od utakmica tog kluba. 
 
Utakmice ovog nivoa su ne tako zanimljive, spore i pet setova je uobičajena pojava, ali je za 

mene i za početak u novoj sudijskoj organizaciji vrlo bitno da budem što aktivnija. 
 

Nakon svega, moram reći da je osećaj suditi van granica Srbije fenomenalan, upravo zbog 
toga što dolazimo iz prave odbojkaške zemlje. Uvažavanje i poštovanje naših sudija je neverovatno.  
Prestiž i “ime” koje su izgradile naše najistaknutije sudije moramo da čuvamo, poštujemo i negujemo. 
Privilegija je biti deo odbojkaškog saveza Srbije! (zvuči nostalgično, ali je istinito). 
 
Želim vam svima puno uspeha do kraja sezone! 
 
Pozdrav iz zemlje Alpa... 
 
Milena Keser 


